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组委会名单

名誉主任： 霍震霆（世象联主席，中国香港）

主 任： 朱国平（世象联第一副主席，中国）

执行主任： 耐格勒博士（世象联副主席，欧象联执行主席，德国）

王黎明教授（都柏林大学孔子学院院长，爱尔兰）

秘书长： 郭莉萍（世象联秘书长，中国）

副秘书长： 薛忠（世象联副秘书长，德国）

谢江南教授（都柏林大学孔子学院中方院长，爱尔兰）

委 员： 欧阳琦琳（世象联资格审查委员会主任，中国）

翁文龙（世象联学务委员会主任，新加坡）

陈步鹏（世象联财务委员会副主任，中国澳门）

李琛（英国象棋协会执行主席，英国）

孙鹏原（爱尔兰象棋协会秘书长，爱尔兰）

王艳玲（都柏林大学孔子学院办公室主任，爱尔兰）

王风云（都柏林大学孔子学院办公室，爱尔兰）

张怡萍（都柏林大学孔子学院办公室，爱尔兰）

冯希（都柏林大学中国研究院，爱尔兰）

厉晓秋（裁判长，象棋国际级裁判，中国）
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竞赛委员会名单

仲 裁： 薛忠（德国）、王黎明（爱尔兰）、欧阳琦琳（中国）

裁 判 长： 厉晓秋（国际级裁判，中国）

副裁判长： 翁文龙（国际级裁判，新加坡）

编 排 长： 刘征（中国）

裁 判 员： 李琛（英国）、薛涵第（德国）

总协调员： 薛忠（德国）

特约摄影师： 赵天宇（都柏林大学孔子学院）

志愿者： 杨磊（爱尔兰）、白学婷（爱尔兰）、罗毅（爱尔兰）、

杨柔清（爱尔兰）、李奕然（爱尔兰）、李曼（爱尔兰）
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Organizing Committee

Honorary Director: Timothy Fok (President of WXF, Hong Kong, China),

Director:

Zhu Guoping (Executive Vice President of WXF, China),

Executive Director:

Dr. Michael Naegler (Vice President of WXF, Executive President of EXF, Germany),

Prof. Wang Liming (Director of UCD Confucius Institute for Ireland)

Secretary-General: Guo Liping (Secretary-General of WXF, China)

Deputy Secretary-General:

Xue Zhong (Deputy Secretary-General of WXF, Germany),

Prof. Xie Jiangnan (Chinese Director of UCD Confucius Institute for Ireland)

Executive Member:

Ouyang Qilin (Chairman of Qualification Commission of WXF, China),

Ong Boon Leong (Chairman of Study Commission of WXF, Singapore),

Chen Bupeng (Vice Chairman of Financial Commission of WXF, Macau, China),

Li Chen (Executive President of U.K. Xiangqi Association)

Sun Pengyuan (Secretary-General of Ireland Xiangqi Association),

Yanling Wang, Institute Manager, UCD Confucius Institute for Ireland

Fengyun Wang, Executive Assistant, UCD Confucius Institute for Ireland

Penny Quinn, Senior Executive Assistant, UCD Confucius Institute for Ireland

Ashlee Feng, Senior Executive Assistant, UCD Irish Institute for Chinese studies

Li Xiaoqiu (Chief Arbiter, International Arbiter, China)
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Competition Committee

Arbitrator:

Xue Zhong (Germany), Wang Liming (Ireland), Ouyang Qilin (China)

Chief Arbiter:

Li Xiaoqiu (International Arbiter, China)

Deputy Chief Arbiter: Ong Boon Leong (International Arbiter, Singapore)

Chief Pairing Arbiter: Liu Zheng (China)

Arbiter:

Li Chen (U.K.)，Xue Handi (Germany)

General Coordinator: Xue Zhong (Germany)

Photographer: James Zhao (UCD Confucius Institute)

Volunteer: Yang Lei (Ireland), Bai Xueting (Ireland), Miriam Luo (Ireland), Tina Yang

(Ireland), Li Yiran (Ireland), Li Man (Ireland)
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2024第四届世界象棋公开赛竞赛规程

一、主办单位

世界象棋联合会

二、承办单位

爱尔兰象棋协会

三、协办单位

欧洲象棋联合会

四、支持单位

中国驻爱尔兰大使馆、都柏林大学孔子学院

五、竞赛日期

2024年 8月 10日至 13日（爱尔兰都柏林时间）

六、竞赛地点

都柏林大学孔子学院

七、竞赛组别

团体组、青少年组（U18、U15、U12）

八、竞赛项目

男子团体、女子团体、男子个人、女子个人

九、参赛资格

（一）各世象联会员单位，及其下属协会均可组队参加比赛；
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（二）非世象联会员单位可通过所在洲际其他世象联会员推荐

参赛；

（三）团体组：

1.男子团体 3人，女子团体 2人；

2.各组别均可以有最多 1名外援棋手。

（四）青少年组：

1.U18组：2006年 1月 1日至 2008年 12月 31日出生的运动

员；

2.U15组：2009年 1月 1日至 2011年 12月 31日出生的运动

员；

3.U12组：2012年 1月 1日至 2016年 12月 31日出生的运动

员；

4.各组别参赛名额不限。

（五）参加团体、青少年组别的参赛队可报领队 2名，教练 2

名；如仅参加团体或青少年组别的参赛队可报领队、教练各 1人，

领队和教练可兼任队员。

十、比赛办法

（一）比赛采用《世界象棋规则》；

（二）比赛用时每方 40分钟，每走一步加 15秒；

（三）团体组：
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1.采用分台定人制，棋手台次由各队在报名时自行确定；

2.男子组比赛设 3台，依据参赛队伍数量确定赛制及轮次；

3.女子组比赛设 2台，依据参赛队伍数量确定赛制及轮次；

4.个人名次区分：按个人积分排名，个人积分高者列前。个人

积分若相同，则比较团体排名，仍无法区分则并列。

（四）青少年组：

1.根据各年龄组参赛人数确定赛制及轮次；

2.各组别参赛人数不足 6人时，将优先按照性别合并组别，编

入临近高年龄组混组比赛，分组录取，录取名次为 N-1；各组别参

赛人数不足 3人时，取消该组别。

十一、报名办法

（一）世象联的会员单位组织本协会及其下属协会各参赛队统

一报名。

（二）非世象联会员单位由所在洲际推荐单位统一报名。

（三）请各协会于 2024年 6月 30日前将加盖公章的报名表（附

件 1）和所有人员彩色电子照片电邮至第四届世界象棋公开赛组委

会 邮 箱 ： 1418975462@qq.com ， 并 抄 送 世 象 联 秘 书 处 ：

wxiangqifs@126.com。

（四）报名费：

1.男子团体：各队收取 200欧元报名费；

mailto:bleung28@gmail.com
mailto:wxiangqifs@126.com
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2.女子团体：各队收取 100欧元报名费；

3.青少年组：免收报名费

4..收费方式：与组委会联系，转账至以下组委会账户或微信/

支付宝支付。

账户：Zhong Xue, European Xiangqi Federation

IBAN： DE20 7015 0000 1004 5930 16

BIC(Swift-Code)： SSKMDEMMXXX

支付宝账号：13976116686

十二、奖励办法

（一）团体组：

1.男子团体奖励前 8名，其中 1-3 名颁发奖金、奖杯、奖牌和

证书，4-8名颁发证书；

2.女子团体奖励前 3名，颁发奖金、奖杯、奖牌和证书；

3.个人最佳得分手奖

（1）男子：金牌得分手 1名、银牌得分手 2名、铜牌得分手 3

名。

（2）女子：金牌得分手 1名、银牌得分手 1名、铜牌得分手 1

名。

4.飞象奖（该奖项授予非华越裔棋手）

（1）男子：金象奖 1名、银象奖 1名、铜象奖 1名。
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（2）女子：金象奖 1名、银象奖 1名、铜象奖 1名。

（二）青少年组：

1. 各组别均奖励前 6名，其中 1-3名颁发奖牌，4-6名颁发证

书，全部参赛者均获得参赛纪念证书；

2. U15组男子、女子冠军选手, 将获得直接进入 2025年世界

象棋锦标赛 U16组参赛资格,如不参加,该资格不顺延。

（三）如符合条件，可按《世界象棋联合会棋手技术等级标准

（修订版）》，获得相应等级称号（外援棋手不能获批技术等级称

号）。

十三、费用

（一）各队一切费用自理，包括国际旅费和比赛期间的食宿费。

（二）请各队自行购买赛事期间个人保险。

（三）参赛队可自行预定或选择组委会推荐的酒店。

十四、着装

（一）开、闭幕式：请着正装出席。

（二）赛场：请棋手着正装或各队统一队服。

十五、未尽事宜，另行通知。

十六、本规程最终解释权属世界象棋联合会秘书处。

世界象棋联合会

2024年 4月 11日
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附件：1.2024第四届世界象棋公开赛报名表；

2.2024第四届世界象棋公开赛日程安排；

3.2024第四届世界象棋公开赛奖励办法。
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2024 4th World Xiangqi Open Regulation

1. Organizer: World Xiangqi Federation

2. Host: Ireland Xiangqi Association

3. Co-Host: European Xiangqi Federation

4. Supporter: Embassy of the People’s Republic of China in Dublin,
UCD Confucius Institute for Ireland

5. Competition Date: August 10-13, 2024 (Dublin Time, Ireland)

6. Competition Venue: UCD Confucius Institute for Ireland
University College Dublin

7. Competition Groups: Team; Youth (U18, U15, U12)

8. Competition Events: Men’s team; Women’s team; Men’s individual; Women’s Individual

9. Qualification:
1) WXF Members and its affiliated Associations can team up to participate.
2) Non WXF members and associate members can join through recommendation of

WXF members of their continent.
3) Team Group

i. Each participating team may register 3 players for Men’s team, 2 players for Women’s team.
ii. Each team can have up to one Guest Player of other Associations.

4) Youth Group
i. U18 : Players born between 1st Jan. 2006 to 31st Dec. 2008
ii. U15: Players born between 1st Jan. 2009 to 31st Dec. 2011
iii. U12: Players born between 1st Jan. 2012 to 31st Dec. 2016
iv. No limit for numbers of participants

5) Each participating team registered for both Team and Youth Groups may register
2 team leaders and 2 coaches; each participating team registered for only Team or Youth
Group may register 1 team leader and 1 coach. Team leader and coach can be acted as
players as well.
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10. Competition Method:
1) The WXF Xiangqi Competition Rules will be adopted.
2) Competition timing: 40 minutes + 15 seconds increment per player per game.
3) Team Group

i. The tables of the game players should be fixed according to the entry form submitted by each
team;

ii.The Men’s Team is set by 3 tables. The competition method and number of rounds of the
matches will depend on the number of the men teams registered;

iii.The Women’s Team is set by 2 tables. The competition method and number of rounds of the
matches will depend on the number of the women teams registered.

v. Ranking of individual:
According to the personal points ranking, the highest personal points listed first, if the individual

points are the same, then the group rankings will be compared. Same ranking if they will still be
indistinguishable.

4) Youth Group
i. The competition system and number of rounds of the matches will be determined in

accordance with the number of the participants registered in each group.
ii.If the Group which the number of participants is less than 6, then this Group will be integrated

to the closest elder age Group with the priority of gender. The competition will be merged together but
the place and prize will be determined and awarded separately with N-1; If there are less than 3
participants per Group, the tournament of this Group will be cancelled.

11. Registration:
1) WXF Members and its affiliates can unify its registrations.
2) Non WXF members and associate members can register through

recommendation of WXF members of their continent.
3) All teams shall fill out the Entry form (Appendix 1) and email together with color

e-photos of all the team members to 2024 4th World Xiangqi Open Organizing Committee by
June 30, 2024.
E-mail: 1418975462@qq.com
c.c. to Secretariat of the WXF: wxiangqifs@126.com

4) Entry fee:
i. 200 € for each Men’s team;
ii.100 € for each Women’s team;
iii. waive of entrye fee for participant of Youth Group;
iv. Please contact Organizing Committee to make the payment to the bank account of the organizer,
or via T/T, WeChat or Ali Pay (ID: 13976116686).

Zhong Xue, European Xiangqi Federation
IBAN: DE20 7015 0000 1004 5930 16
BIC(Swift-Code): SSKMDEMMXXX

mailto:1418975462@qq.com
mailto:wxiangqifs@126.com
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12. Ranking and Awards
Team Group

1) The Men’s team rewards the top 8 teams, with 1-3 awarded prizes, trophies,
medals and certificates, and 4-8 certificates

2) The Women’s team rewards the top 3 teams, with 1-3 awarded prizes, trophies,
medals and certificates

3) Individual Best Scorer Award
i. Men: 1 Gold Scorer, 2 Silver Scorers, 3 Bronze Scorers
ii. Women: 1 Gold Scorer, 1 Silver Scorer, 1 Bronze Scorer

4) Elephant Award (awarded to non-Chinese-non-Vietnamese players)
i. Men: 1 Gold Elephant Winner, 1 Silver Elephant Winner, 1 Bronze

Elephant Winner
ii. Women: 1 Gold Elephant Winner, 1 Silver Elephant Winner, 1 Bronze

Elephant Winner

Youth Group
1) Each group: prize for place 1-6, place 1-3 medal, 4-6 certificates, each participant will have

certificate in line with his/her place;
2) The men and women champion of U15 age group, will qualify to enter 2025 World

Xiangqi Championship (Youth U16 Group), if the player give up the entry, no substitute for the
later places;

3) The corresponding title according to “Standards of WXF Player Technical Grade
(Revised Edition)” will be awarded if other preconditions are fulfilled (No title will be awarded to
the Guest Player).

13. Expenses
1) Each team shall bear its own cost including international traveling expenses and

local accommodations.
2) All teams are required to purchase personal insurance during the event.
3) Please book the hotels by yourselves or via the recommendation by the

Organizing Committee.

14. Dressing Code:
1) Opening and Closing Ceremonies: Please attend with formal dress.
2) Match Field: Formal dress or team uniform

15. Any other issues not mentioned will be informed later.
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16. The interpretation right of this Regulation belongs to the Secretariat of the World Xiangqi
Federation.

World Xiangqi Federation
11 April 2024

Appendix 1: 2024 World Xiangqi Open Entry Form
Appendix 2: 2024 World Xiangqi Open Schedule
Appendix 3: 2024 World Xiangqi Open Award Method
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补充细则

一、比赛办法

（一）男子团体采用一局积分编排制，赛 7轮。

（二）女子团体采用一局单循环制比赛。

（三）U18 男子组采用一局单循环制；U18 女子组采用分先两局单

循环制比赛。

（四）U15 和 U12 男子组合并比赛、U15 和 U12 女子组合并比赛，

各采用一局单循环制，分别录取名次。

二、抽签编排

（一）抽签决定男、女子团体棋队和青少年个人棋手参赛代号。

（二）男子团体首轮编排采用近号配对，即 1对 2，4 对 3……以此

类推，序号在前的队单数台次先走、双数台次后走。第二轮起启用电脑

软件编排。

（三）其余组别详见循环赛对局秩序表。女子团体序号在前的队第

1台先走、第 2台次后走。

三、迟到判罚规定

自裁判长宣布棋赛开始，赛员未到达座位即判负。

四、禁止携带电子设备规定

禁止携带电脑、手机等电子设备进入赛场，违反规定者直接判负。

五、赛员记录

（一）赛员须按照《世界象棋规则》，用中文或者英文完整记录双

方棋着。
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（二）每局累计漏记 16 着棋（含无法辨认的记录）直接判负。

六、自然限着

采用 100 着（50 回合）自然限着规定，审查时，提出方的“将军”

只计 10 着，如不足 100 着（50 回合），则判提出方技术犯规一次，并扣

除剩余时间 5分钟，如因此出现“超时”，则判负。

七、名次确定

（一）男子团体

按场分多少排列名次。如场分相等，则按以下顺序区分：对手总场

分、全队总局分、两队对赛胜负、对手总局分、第一台总得分、后手出

场次数、全队技术犯规少者列前。如仍无法区分，则比较上一轮成绩(名

次)，以此类推，直至区分。

（二）女子团体

根据各队所得场分排列名次，如场分相等，则按以下顺序区分：总

局分、小分、取胜场数多者排前、全队胜局多者排前、两队对赛胜者排

前、第一台总分高者排前、后手局数多者排前、全队技术犯规少者列前、

第一台对赛胜者排前、第一台对局时后走。

（三）U18 女子组

根据个人场分排列名次，多者列前。如场分相等，则按照按以下顺

序区分：总局分、两人对赛胜负、胜局多者为胜、后走胜局多者为胜、

技术犯规少者为胜、加赛超快棋（基本用时 5分钟，每步加 3秒，抽签

决定选择先后手，胜者名次列前；如仍和，则依次换先继续比赛，直至

产生胜负）。

（四）青少年个人其它各组别（一局单循环制）
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根据个人积分排列名次，如积分相等，则按以下顺序区分：小分、

两人对赛胜负、胜局多者为胜、后手胜局多者为胜、后手赛局多者为胜、

两人对赛时执后者为胜、技术犯规少者为胜、加赛超快棋（基本用时 5

分钟，每步加 3秒，抽签决定选择先后手，胜者名次列前；如仍和，则

依次换先继续比赛，直至产生胜负）。

八、加赛细则

（一）采用 50 回合“自然限着”。提出方的将军着数只计 10 着。

自然限着的审核，可在对局中或对局终了后（签字前）提出，如属实则

判和；不属实，实际结果有效。

（二）未走棋先按钟当即判负。比赛中如果一方碰翻棋钟、棋盘，

均判负。

（三）干扰对方比赛，阻碍对方按钟，记技术犯规一次；情节严重

者判负。

（四）比赛中如发生一方碰乱棋子后按钟或按钟后碰乱棋子的情况，

判碰乱方负。标准为碰乱两个及以上棋子，或将棋子碰出棋盘外。

（五）凡走棋后出现棋子走在两个点之间且无法辨别的位置，应立

即摆正；如摆正前已按钟，由对方指定其中的一个点作为落点。并记技

术犯规一次。

（六）棋手不做记录。

（七）现场录像可作为裁判证据。

九、棋手须知

1、执行《赛员须知》条款。

2、棋手下完棋，请不要拆棋，及时退场。
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3、棋手完赛后，胜方棋手或和棋红方棋手，须在资料组协助下录入

棋谱。

裁判委员会

2024 年 8 月 10 日
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Supplementary Rules

I. Competition Format

1. Men's Team Competition: Single-round Swiss system, seven rounds.
2. Women's Team Competition: Single round-robin system.
3. U18 Boy's Team Competition: Single round-robin system; U18 Girl's Team Competition: Double
round-robin system with alternating colors.
4. U15 and U12 Groups: Boy's and Girls's U15 and U12 groups will be combined using a single round-robin
system with separate rankings.

II. Drawing of Lots and Pairings

1. Drawing of Lots: The team codes for men's and women's teams and individual youth players will be
determined by drawing lots.
2. Men's Team Pairing: The first round uses the "near number" pairing method: 1 vs. 2, 4 vs. 3, and so on. The
team with the lower number will play with the odd-numbered board moving first (playing Red) and the
even-numbered board moving second (playing Black). Computer software will be used for pairing starting
from the second round onwards.
3. Other Groups: Refer to the round-robin match schedule for details. In the women's team event, the team
with the lower number will move first on board one and second on board two.

III. Late Arrival Penalty

A player who is not seated when the Chief Arbiter announces the start of the match will forfeit the game.

IV. Prohibition on Electronic Devices

Bringing electronic devices such as computers and mobile phones into the playing area is prohibited.
Competitors who have violated this rule will be automatically forfeited.

V. Game Records

1. Players must record all moves according to the "World Xiangqi Rules" in either Chinese or English.
2. Failure to record 16 moves (including illegible records) will result in an automatic loss.
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VI. Natural Move Limit

A natural move limit of 100 moves (50 rounds) will be enforced. When reviewing a game, the player's
"check" moves will only count as ten moves. If less than 100 moves (50 rounds) are made, the proposing
player will be penalized with a technical foul, and 5 minutes will be deducted from their remaining time. If this
results in a time loss, the player will forfeit.

VII. Determining Rankings

1. Men's Team: Rankings will be based on match points. If points are tied, the following measures will be used
as tie-breaks. They are, in the following order: total opponent match points, total team game points,
head-to-head results, total opponent game points, total score of the first board, number of times playing Black,
and the total number of technical fouls. If still tied, the results from the immediate previous round will be
compared until a winner is determined.
2. Women's Team: Rankings will be based on match points. In case of a tie, the following criteria will apply:
total game points, Solkoff Score (total sum of the opponent's game scores), number of total team wins,
head-to-head results, first board score (the team with the higher first board score will win the tie break),
number of games played as Black (the higher number with win the tie-break), number of technical fouls
(player with the lesser number will win the tie-break), first board head-to-head results, and first board
performance when playing Black.
3. U18 Women's Group: Rankings will be based on individual match points, with the higher score being
ranked higher. If points are tied, the following criteria will be used for the tie-break: total game points,
head-to-head results, number of wins, number of wins while playing Black (the higher number with win the
tie-break), number of technical fouls (player with the lesser number will win the tie-break), and tie-breaker
blitz games (5 minutes per game, with 3 seconds added per move; color is determined by lot. The winner's
ranking will be higher. If still tied, the players will continue with alternating colors until a winner is
determined).
4. Other Youth Groups (Single Round-Robin System): Rankings will be based on individual points. In the case
of a tie, the following criteria will apply: Solkoff Score (total sum of the opponent's game scores),
head-to-head results, number of wins (player with more wins will win the tie-break), number of wins while
playing Black (the higher number with win the tie-break), player playing more games as Black will win the
tie-break, player taking Black in their head-to-head match will win the tie-break, and the lesser number of

technical fouls will win the tie-break. If a winner is still undetermined, Tie-breaker blitz games will follow the
same rules as the U18 Women's Group.
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VIII. Tie-Break Revised Regulations

1. The natural move limit of 50 rounds will be used. In this limit, the check moves will only count as ten
moves.A natural move limit review can be requested during or after the match (before signing the scoresheet).
If the limit is reached, the match will be declared a draw; if not, the actual result will stand.
2. A player who triggers the clock without making a move will immediately forfeit. If a player knocks over the
clock or board during the match, he will forfeit.
3. Any interference with the opponent's play or obstruction of their clock use will result in a technical foul.
Severe cases will lead to forfeiture.
4. If a player disrupts the board after pressing the clock or presses the clock followed by disrupting the board,
the player will lose. Disruption is defined as disturbing two or more pieces or knocking a piece off the board.
5. If a piece is placed between two points and cannot be identified after making a move, the piece should be
corrected immediately. If the clock has already been pressed, the opponent will choose one of the two points as
the correct placement. A technical foul will be recorded.
6. Players are not required to keep a notation of the tie-break game.
7. Video recordings may be used as evidence by the referees.

IX. Player Instructions

1. Follow the "Player Instructions" rules.
2. After the game, players should not perform post-mortem analyses and leave the area promptly.
3. After the match, the winning player or the player playing Red in a drawn game must record the game moves
in the computer database with the assistance of the documentation team.

Arbiters Committee
August 10, 2024



- 23 -

参赛队名单

List of the participating team

中国队（Team China）

领队（Captain）：朱国平（Zhu Guoping）

教练（Coach）： 欧阳琦琳（Ouyang Qilin）

棋手（Player）： 男子团体（Men’s Team）： 孙昕昊（Sun Xinhao）

孟繁睿（Meng Fanrui）

王宇航（Wang Yuhang）

女子团体（Women’s Team）：沈思凡（Shen Sifan）

王文君（WangWenjun）

男子个人（Men’s Individual）：U18 刘新奥（Liu Xinao）

U15 杨恬浩（Yang Tianhao）

U12 王思凯（Wang Sikai）

女子个人（Women’s Individual）：U18宋徐艺（Song Xuyi）

U15 罗昀曦（Luo Yunxi）

U12 兰林依（Lan Linyi）

随队（Staff）： 侯波（Hou Bo）

杨江军（Yang Jiangjun）

王小龙（Wang Xiaolong）

宋丽琴（Song Liqin）

徐宋奕（Xu Songyi）

罗词伟（Luo Ciwei）

兰中海（Lan Zhonghai）
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上海棋院队（Team Shanghai, China）

领队（Captain）：王铿（Wang Keng）

棋手（Player）：男子团体（Men’s Team）： 蒋融冰（Jiang Rongbing）

华辰昊（Hua Chenhao）

张瀚文（Zhang Hanwen）*

女子团体（Women’s Team）：董嘉琦（Dong Jiaqi）

宇诗琪（Yu Shiqi）

宁波国风队（Team Ningbo, China）

领队（Captain）：励娴 （Li Xian）

棋手（Player）：男子个人（Men’s Individual）：U12 王煊宸（Wang Xuanchen）

女子个人（Women’s Individual）：U12王暄萱（Wang Xuanxuan）

江苏棋院队（Team Jiangsu, China）

领队（Captain）：赵阳 （Zhao Yang）

棋手（Player）：男子个人（Men’s Individual）：U18 顾缉熙（Gu Jixi）
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中国香港队（Team Hong Kong, China）

领队（Captain）：黃嘉明（Wong Ka Ming）

棋手（Player）：男子团体（Men’s Team）： 黄学谦（Wong Hok Him）

郑彦隆（Cheng Yin Lung）

陈振杰（Chan Chun Kit）

女子团体（Women’s Team）：林嘉欣（Lam Ka Yan）

梁玮珊（Leung Wai Shan）

男子个人（Men’s Individual）：U18 苏律齐（So Lut Chai）

U18吴诺行（Ng Lok Heng）

U18梁玮轩（Leung Wai Hin）

中国澳门队（TeamMacao, China）

领队（Captain）：吴慧敏（Na Waiman）

教练（Coach）：谭梓坤（Tam Chi Kuan）

棋手（Player）：男子团体（Men’s Team）： 甘建希（Kam Kin Hei）

陈嘉俊（Chen Ka Chon）

伍子骏（Wu Chi Chon）

男子个人（Men’s Individual）：U12 邢维昊（Xing Wai Hou）

女子个人（Women’s Individual）：U18李凯雯（Li Kevin）



- 26 -

劲青体育会队（Team Sports Club Keng Cheng）

领队（Captain）：Sun Man Ut

棋手（Player）：男子个人（Men’s Individual）：U18 温启熙（Wan Kai Hei）

U18 李振宇（Lei Chan U）

女子个人（Women’s Individual）：U12卢家晴（Lou Ka Cheng）

新加坡队（Team Singapore）

领队（Captain）：翁文龙（Ong Boon Leong）

棋手（Player）：男子团体（Men’s Team）： 翁德龙（Ong Hock Leong）

唐永顺（Thong Weng Soon）

刘怡宏（Liew Yi Hong）
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启新队（Team Delson Golf, Canada）

领队（Captain）：王彦（Zhu Guoping）

棋手（Player）：女子团体（Women’s Team）：王彦（Wong Jenny Yim）

王榕（Wong Yung Reenie）

女子个人（Women’s Individual）：U18 王予谦（Wong Yu Him Maarie）

U18 曾祺（Zeng Ki Shallea）

美国队（Team USA）
领队（Captain）：Hoang Thi Thuy

棋手（Player）： 女子个人（Women’s Individual）：U15王黄嘉欣（Han Hoang-Gia Vuong）
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欧象联队（Team EXF）

领队（Captain）：薛忠 （Xue Zhong）

棋手（Player）：男子团体（Men’s Team）： 张浩洋（Zhang Haoyang）

黄顥颐（Wong Ho Yee）

乔子涵（Qiao Zihan）

法国队（Team France）

领队（Captain）： 阮泰东 （Nguyen Marc-Antoine）

棋手（Player）：男子团体（Men’s Team）： 邓清忠（Nicolas Dang）

冯金珰（Phung Kim Dang）

阮泰东（Nguyen Marc-Antoine）
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德国一队（Team Germany I）

领队（Captain）： 耐格勒 （Michael Naegler）

棋手（Player）：男子团体（Men’s Team）： 纳布斯（Joep Nabuurs） NCNV

霍法特（Karsten Hoffarth） NCNV

耐格勒（Michael Naegler）NCNV

德国二队 (Team Germany II）
领队（Captain）： 高 拔（Bastian Gollmar）

棋手（Player）：男子团体（Men’s Team）： 高 拔（Bastian Gollmar） NCNV

鲁缅采夫（Rumyancev Dmitry）NCNV*

迈亚棋（Michael Meyersieck）NCNV

德国三队 (Team Germany III）
领队（Captain）： 乌 韦（Uwe Frischmuth） NCNV

棋手（Player）：男子团体（Men’s Team）： 乌 韦（Uwe Frischmuth） NCNV

陈建宇（Chen Jianyu）

福贵多（Guido Freyer） NCNV
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英国队（Team U.K.）

领队（Captain）： 李 琛（Li Chen）

棋手（Player）：女子团体（Women’s Team）：黄心悦（Huang Xinyue）

励娴（Li Xian）*

爱尔兰孔院队（UCD Confucius Institute）

领队（Captain）： 王黎明（Wang Liming）

棋手（Player）：男子个人（Men’s Individual）：U15 黄品泽（Huang Peter）

U15 金长杰（Jian Jeff Chang Jie）

女子个人（Women’s Individual）：U15金一诺（Jian Nora Yi Nuo）

注释：

1. * 特指外援棋手

2. NCNV特指非华越裔棋手

Remark:

1. * refers to Guest Player

2. NCNV refers to Non-Chinese-Non-Vietnamese player
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Schedule for the 4th World Xiangqi Open Tournament

Date Time
Men's Team
U18 Boys'
Group

Women's Team
U15/U12 Girls'
Combined Group
U15/U12 Boys'
Combined Group

U18
Women's
Group

Venue

Augst
10th
Sat.

Whole
Day

Check-in Hotel

17:00 Technical Conference

U
CD

Confucius
Institute

forIreland

Augst
11th
Sun.

9:00 Opening Ceremony

9:30 World Xiangqi Federation Conference

9:30 Round 1 Round 1 Round 1

13:00 Round 2 Round 2 Round 2

16:00 Round 3 Break Round 3

Augst
12th
Mon.

9:00 Round 4 Round 3 Break

9:30 World Xiangqi Federation Conference

13:00 Round 5 Round 4 Round 4

16:00 Round 6 Break Round 5

Augst
13th
Tue.

9:00 Round 7 Round 5 Round 6

11:30 Closing Ceremony

After
12:00

Departure
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赛场须知

一、进入赛场人员须佩带大会相关证件，自觉遵守大会各项规定；

二、赛场内禁止吸烟、不得大声喧哗；

三、棋赛开赛 20分钟后不得使用闪光灯拍照；

四、赛场一律禁止使用各种电子通讯设备；

五、完成赛事人员及时退场，不允许在赛场拆棋、观棋。

组委会

Venue Instructions

I. People in the playing areas shall wear ID cards, and obey the regulations of
the Games;

II. No smoking or talking aloud is allowed within the playing areas;

III. No flash lights are allowed for taking pictures twenty minutes after the
match starts;

IV. No electronic communication devices are allowed to be used in the playing
areas;

V. People who have finished the matches shall exit immediately. Game analysis
or watching the matches is not allowed.

Organizing Committee
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鸣谢单位 Acknowledgement

欧洲象棋联合会 European Xiangqi Federation

中国驻爱尔兰大使馆 Chinese Embassy in Ireland

都柏林大学孔子学院 UCD Confucius Institute for Ireland

爱尔兰象棋协会 Ireland Xiangqi Association

德国象棋协会 German Xiangqi Association

中国象棋协会 Chinese Xiangqi Association

上海棋院 Shanghai Chess Academy

宁波市国风棋文化研究院 Ningbo Guofeng Qi-Culture Research Institute

瑞丽市智合翡翠艺术设计有限公司 Ruili City Zhihe Jadeite Art Design Co.,
Ltd.
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